
 

 

 

Algemene Beschouwingen en begroting 2018  

  

Na de verkiezingen afgelopen maart zijn dit de eerste Algemene 

Beschouwingen op de begroting 2019 en de meerjarenraming tot aan 2022.  Bij 

de aanvang van dit college heeft de VVD aangegeven kritisch maar ook 

coöperatieve oppositie te willen voeren. Goede voorstellen willen we zeker 

ondersteunen, maar wij verwachten ook van het college dat zij luisteren naar 

coöperatieve ideeën vanuit de raad. We hopen en verwachten dat in deze 

beraadslagingen te kunnen uitdragen en samen met u te kunnen realiseren. In 

de vorige coalitieperiode is veel gerealiseerd, MFA de Heerd en zijn grote 

projecten afgerond en de centra van Heerde en Wapenveld zien er prachtig uit.  

Het leek goed te gaan in de gemeente Heerde!  

De gedecentraliseerde Rijkstaken blijven echter ook na 4 jaar nog grote 

financiële problemen veroorzaken.  We kregen veel verantwoordelijkheden en 

een budget van het Rijk.  De samenleving vergrijst verder waardoor de 

zorgbehoefte toeneemt en daarmee ook de kosten. Vorig jaar concludeerden 

wij nog dat de gemeente financieel gezond was, met in de algemene reserve 

een reserve sociaal domein van ruim 800.000 euro. Vandaag weten wij beter… 

 

Op de terreinen ambtelijke organisatie, jeugd- en ouderenzorg , ‘ WMO nieuw ’ 

en participatie kwamen we in 2017 uiteindelijk 1,7 miljoen tekort. Voor 2018 

verwacht het college 400 K en voor 2019 472 K tekort.  Daar komt nog bij: 

inkomen en ‘ WMO bestaand ‘. Dan gaat het om een tekort van 1,5 miljoen in 

2018 en 1,3 miljoen in 2019. Het totale tekort op het sociale domein blijft 

daardoor in 2018 en 2019 1,9 miljoen euro per jaar. Om dit op te lossen 

worden maatregelen genomen op alle beleidsvelden van de gemeente. Dat 

wringt. De VVD  vindt dat de veroorzakers van de verliezen, steviger 

gecorrigeerd moeten worden. De primaire probleem veroorzakers zijn: sociaal 

domein en meer specifiek: inkomen en ‘ WMO bestaand ’.  



Bij de invoering van de decentralisaties is afgesproken dat de kosten niet op 

andere beleidsvelden worden verhaald.  Want als er tekorten zijn moet je dan 

het beleid aanpassen. 

Realistisch ramen was een hot item toen ik in de raad kwam. Helaas bleken de 

realistische voorspellingen ieder kwartaal met miljoenen heen en weer te 

slingeren.  De verwachting dat onze gemeente de komende jaren een stabieler 

begrotingsbeleid kan gaan voeren, blijkt niet de waarheid te zijn.  Dit proces 

heeft een behoorlijke negatieve neerslag op het aanzien van de gemeente, de 

raad en als afgeleide daarvan ook op het ambtelijk apparaat. Gelukkig zijn er 

ombuigingsmaatregelen verwoord!  Het college wil burgers en verenigingen 

betrekken bij de te kiezen maatregelen d.m.v. participatie. Aangegeven wordt, 

op pag. 20,  dat de begroting uiterlijk in 2022 een sluitende begroting moet zijn. 

Hiermee zet het college de deur wagenwijd open om minder te gaan ombuigen 

dan nu wordt  aangekondigd. De VVD vindt dat de raad en het college, als het 

gaat om de ombuigingsvoorstellen taakstellende bedragen met elkaar moeten 

gaan afspreken voordat het participatieproces gaat plaatsvinden. Ook vindt de 

VVD dat we als raad handelend moeten optreden. Begroten met plusjes van 

36.000 euro (2019) en 27.000 euro (2020) zijn uiterst risicovol. We zijn er 

inmiddels aan gewend dat er voor miljoenen euro’s afwijkingen optreden. Ons 

voorstel is dan ook om het college te laten onderzoeken of, en hoe, we 

structureel 1 miljoen extra kunnen ombuigen. Bij de vaststelling van de 

begroting voor 2020 kan dit dan worden meegenomen. We dienen een motie 

in om de som aan ombuigingen in te kaderen.   

Wij hebben de planning van het participatieproces naast onze financiële 

jaarplanning gezet. We zien dat de tijd zal gaan dringen. Daarom pleiten wij 

voor het opzetten van een gedegen communicatieplan voor de burger met 

daarbij een passende tijdsplanning. 

Wij ervaren dat het college nogal afwachtend is. Het loopt nog niet. Dat is 

jammer. Er is toch veel werk aan de winkel. Bijvoorbeeld: de VVD drong aan op 

het afronden van het Accommodatiebeleid in de eerste helft 2018. Diverse 

gesprekken en overleggen met betrokken verenigingen en besturen vonden al 

plaats in 2007.  We zijn nu bijna in 2019 en het proces loopt nog steeds. 

  



Ombuigingen 2019 

De hondenbelasting invoeren (hetgeen een doelbelasting is) vinden we  een 

zwak plan. Te meer omdat de opbrengt van 60.000 euro per jaar nu mede dient 

ter dekking van de kosten van de BOA die toezicht gaat houden op het naleven 

van de APV-voorschriften m.b.t. hondenoverlast, voor perceptiekosten en 

administratie- en handhavingskosten. We schieten hier niet direct iets mee op. 

In het verleden is deze belasting afgelast vanwege de kosten. We zijn hier 

alleen maar burgers mee aan het plagen. 

En dan de toeristenbelasting. Er wordt gesteld dat naar verwachting invoer van 
hogere toeristenbelasting geen negatief effect zal hebben op het aantal 
toeristen in onze gemeente. Wij willen deze belasting niet verhogen. Verhoging 
van toeristen belasting zorgt altijd voor minder toeristen, en dus voor minder 
opbrengsten. 
 
Door de extra verhoging van OZB, naast de indexering van 2,4%, en een 

verlaging voorziening riool is er sprake van inkomenspolitiek. Het betekent 

gewoon een lastenverzwaring voor vele burgers met een eigen huis. Het is een 

verkapte extra belastingheffing van 300 K. Op pag. 141 geeft u aan dat bij 

tariefverlaging zelfs de opbrengst nog hetzelfde blijft. Dat kan niet waar zijn! 

Bovendien ligt er een beheerplan dat zegt dat we over enkele jaren al tientallen 

miljoen moeten investeren in het riool. Ergo: we teren met deze maatregel in 

op de toekomst. Volgend jaar meldt u dan dat de voorziening riool niet 

dekkend is. Deze wordt dan vervolgens weer verhoogd en u heeft de OZB 

verhoging binnen! 

 
De algemene voorzieningen gelden voor iedereen. De VVD vindt dat het college 
de toegang tot de algemene voorzieningen veel kritischer moet benaderen en 
daarin keuzes moet maken. Bijvoorbeeld de algemene voorziening schoon en 
leefbaar huis. 
 
Hiervoor staat in de begroting 2018 een bedrag van 1.147.685 euro. Wij vinden 

dit een extreem bedrag. De VVD wil een snelle actie bewerkstelligen. Voor de 

algemene voorziening schoon en leefbaar huis wordt een eigen bijdrage 

gevraagd. Deze bedraagt momenteel maximaal 6,50 euro per uur. Indien men 

een laag inkomen heeft kan volledig tegemoet worden gekomen in de eigen 

bijdrage die men moet betalen. Dit betekent dat iedereen in Heerde een 

tegemoetkoming kan krijgen in de kosten voor huishoudelijke hulp, ongeacht 



het inkomen. Dat is niet meer van deze tijd, waarin steeds vaker een beroep 

wordt gedaan op het eigen netwerk en de leefomgeving. Het is bovendien 

onbetaalbaar geworden door rijksregelgeving en landelijke ontwikkelingen. We 

hebben het idee dat hier de kraan open staat. 

De algemene voorziening regieondersteuning 
Het college stelt voor om op de algemene voorziening regieondersteuning 
115.000 euro te besparen door deze te hervormen. Er komt meer uitstroom 
naar maatwerk en het algemeen maatschappelijk werk wordt vernieuwd. Voor 
algemeen maatschappelijk werk ontvangt Verian 168.000 euro per jaar. Het 
zou goed zijn met Verian hieromtrent resultaatafspraken te maken. Net als 
vorig jaar doen wij weer het verzoek aan de wethouder om de rol en de 
afspraken met Verian en de andere ketenpartners, binnen het sociaal domein 
op korte termijn duidelijk te maken! 
Nu weten we alleen dat ze geld krijgen, maar niet wat ze er voor doen. 
 
Wij zien dat bij het proces van indicatiestelling vele partijen betrokken zijn. Het 

gaat om veel geld, veel personeel en veel afstemmingen tussen ketenpartners. 

Wij roepen de wethouder op om onderzoek te doen hoe dit proces verbeterd 

kan worden en zodoende een kostenbesparing te realiseren. We vragen de 

wethouder uiterlijk april 2019 duidelijkheid te geven.  

Ruimte 
Ongeduldig wacht de VVD op de voortvarende herontwikkeling van het Hart 
van Heerde en de Gemeentewerf! Het college hoopt dit najaar een 
intentieovereenkomst te sluiten met de ontwikkelaar. Het is al lange tijd 
angstvallig stil rond dit dossier. Het lijkt er op dat het college geen concrete 
stappen neemt aangaande dit dossier. Dat zou toch wel moeten. Het voorkomt 
verdere leegloop en leegstand in het centrum van Heerde, dat wij toch zo graag 
met z’n allen levendig, bruisend en modern willen hebben en houden. Het 
verkeerscirculatieplan en het autoluw maken van het centrum bij evenementen 
zijn afhankelijk van deze beslissingen.  
Deze vraagstukken verdienen snelle oplossingen en duidelijkheid. Nieuwe en 
moderne ontwikkelingen zijn goed voor onze lokale ondernemers, de toeristen 
en het omgevingsklimaat. Wij vragen on af wat is er over van het destijds 
ingediende plan en wat de actuele status is. 
 

De Hof van Cramer heeft zich de afgelopen jaren in de tijdelijke locatie 

bewezen als meerwaarde voor Wapenveld. Dit zowel in sociaal maatschappelijk 

als ook in en culturele zin.  



De VVD wil dat er wordt doorgepakt in de realisatie van de MFA waarin de Hof 

van Cramer nieuwe huisvesting kan vinden.  Kan het college u in eerste 

kwartaal 2019 een update geven over de status. 

Voorts staat in de programma begroting op pag. 21 dat het consultatiebureau 

uit Wapenveld verdwijnt. Dit terwijl de VVD in de commissie samenleving hier 

navraag naar gedaan heeft. De wethouder zei van niets te weten en zou aan de 

manager van Verian vragen. Vervolgens wordt in het memo ‘Toezegging aan de 

raad nummer 2018-18’ gemeld: het consultatiebureau Wapenveld van Verian 

open blijft. Dat heeft de manager van Verian bevestigd aan de wethouder op 

26 september 2018. Een vreemde gang van zaken die volgens ons enige 

toelichting verdient.  

Nogmaals, het behoud van de voorzieningen in het centrum, is essentieel voor 

de leefbaarheid van Wapenveld. Hoe zo, we versterken van de kern met 

100.000 euro en dan toch overwegen het consultatiebureau te laten 

verdwijnen.  

 

De VVD is alle medewerkers binnen het gemeentelijk apparaat erkentelijk voor 

de grote inzet van.  Onze vurige wens is dat raad en college actiegericht bezig 

zijn om de problemen van vandaag grondig aan te pakken. Hierdoor kunnen we 

weer trots zijn op wat we samen kunnen realiseren. De onvoorspelbare 

financiële tegenvallers, veroorzaken een ongewenste negatieve spiraal die ook 

in de samenleving wordt ervaren.  

Het is aan het college en de raad om hier richting aan te geven. 

De VVD vindt dat er nu behoefte is aan daadkracht, gericht op stabiliteit en 

continuïteit, zodat de gemeente Heerde klaar is voor de toekomst! 

 

 

 


